
Zápis ze zasedání č. 14 

Akademického senátu Přírodovědecké fakulty Masarykovy univerzity  

 
ze dne 26. února 2007 
 
Program 
 

1.  Schválení programu a kontrola zápisu z minulého zas edáni 
2.  Výsledky voleb na biologii 
3.  Opat ření d ěkana č. 1/2007 o výši poplatk ů za prodlouženou dobu studia 

v akademickém roce 2007/2008 
4.  Rozpočet univerzity, rozpo čet P řF MU na rok 2007 
5.  Diskuse o pravidlech rozd ělování finan čních prost ředk ů 
6.  Hospoda ření d ěkanátu s prost ředky získanými navýšením režijních 

nakladu 
7.  Hospoda ření s rezervním fondem d ěkana 
8.  Změny ve složeni senátu 
9.  Program práce senátu v jarním semestru 2007 
10.  Různé 

 
Usnesení  

 
1. Senát schválil zápis z 13. zasedání bez připomínek  
2. Senát projednal opatření děkana 1/2007 
3. Senát schvaluje 

 a) vyrovnaný dílčí neinvestiční rozpočet fakulty v celkové výši 610 423 tis. 
Kč náklady; 611 323 tis. Kč výnosy; hospodářský výsledek 900 tis. Kč, 
 b) celkový investiční rozpočet fakulty v roce 2007 ve výši 74 859 tis. Kč, 
 c) vyplácení stipendia studentům doktorských studijních programů v roce 
2007 ve výši 7000,- Kč měsíčně. 

4. Senát považuje současná rozpočtová pravidla MU za nevyhovující. Senát ukládá panu 
děkanovi, aby do konce jarního semestru informoval o postupu jednání o nových rozpočtových 
pravidlech univerzity. 

5. Senát ukládá předsedovi senátu informovat o kritickém stanovisku senátu k rozpočtovým 
pravidlům MU zástupce fakulty v senátu MU. 

6. Příští zasedání senátu se uskuteční 19. 3. od 15:00 hod. v zasedací síni děkanátu. 
 
Ad 1) 
Program jednání byl schválen jednomyslně. 
Zápis z 13. zasedání byl schválen bez připomínek. Statut fakulty, schválený na 13. zasedání senátu, byl 
schválen senátem MU a tím nabyl platnosti. Předseda senátu zajistí jeho vyhlášení tak, aby mohl nabýt 
účinnosti k 1. 3. 2007. 
 
Ad 2) 
V doplňujících volbách na biologii byla zvolena členkou senátu doc. RNDr. Eva Drozdová, PhD., kterou 
pan předseda na zasedání představil ostatním senátorům. 
 
Ad 3) 
Doc. Munzar seznámil s opatřením děkana a zodpověděl dotazy senátorů (Čech, Kudrle). 
 
Ad 4) 



Komentář k rozpočtu MU přednesl doc. Zeman. Nárůst prostředků pouze o 1%, zatím se nepodařilo 
prosadit úpravu rozpočtových pravidel na úrovni rektorátu, protože pro ostatní fakulty je to nevýhodné a 
nesouhlasí s tím. Centrální náklady na univerzitě tvoří téměř třetinu nákladů, je třeba tlačit na efektivitu 
(550 mil. z cca 1.8 miliardy). 
Návrh rozpočtu PřF MU přednesla ing. Michlíčková a spolu s proděkany Zemanem a Bulantem 
odpověděla na dotazy. 
 
Ad 5)  
Diskuse, do které se zapojili zejména senátoři Kudrle, Schlaghamerský, Čadek, Taraba, Ručka, Čech, 
Mulíček a Preisler, se zabývala zejména otázkou, zda případné neschválení rozpočtu by napomohlo ke 
změně rozpočtových pravidel univerzity. 
 
Senát považuje stávající rozpočtová pravidla za nevyhovující a ukládá děkanovi, aby do konce jarního 
semestru informoval o postupu jednání o nových rozpočtových pravidlech univerzity. Předseda senátu 
informuje o stanovisku senátu fakulty zástupce fakulty v senátu MU. 
 
Hlasování o rozpočtu: 

A. Neinvestiční rozpočet fakulty - pro 14, proti 3, zdrželo se 6 
B. Investiční rozpočet fakulty – schváleno jednomyslně 
C. Stipendia studentů doktorských programů – pro 22, proti 0, zdržel se 1 

 
 
Ad 6) 
Dr. Kuchovský informoval o připomínce ze shromáždění sekce geologie, že hospodaření s režijními 
náklady není dostatečně průhledné. Ing. Michlíčková vysvětlila, jak se s režijními prostředky hospodaří a 
uvedla, o jaké částky se na jednotlivých položkách jedná (provozní náklady děkanátu, knihovny, bot. 
zahrady, atd.). 
 
Ad 7) 
Ing. Michlíčková seznámila senát s jednotlivými položkami, za které byl rezervní fond utracen. 
 
Ad 8) 
Doc Čadek informoval, že Mgr. Maršík se vzdává členství v senátu. Nahradí ho Jan Orava, student 4. roč. 
matematiky. 
Mgr. Macek oznámil, že rovněž uvažuje o odstoupení ze senátu. Na příštím zasedání se proto bude řešit 
vypsání nových voleb do studentské komory senátu 
 
Ad 9) 
Plán jednání senátu v jarním semestru 2007: 
19. 3. - rozpočtová pravidla fakulty 
2. 4. (nebo 16. 4.) - rozpočet fakulty 
květen – volební a jednací řád, návrh připraví vedení fakulty ve spolupráci s legislativní komisí do konce 
dubna 
 
Ad 10) 
Mgr. Čech tlumočil obavu prof. Musilové, že právo akademického pracovníka vypsat přednášku by mohlo 
vést ke snížení kvality výuky. Kdo zde má v případě nutnosti zasáhnout? 
Proděkan Bulant vysvětlil, že toto právo není nové, za kvalitu výuky zodpovídá a kredity přiřazuje ředitel 
ústavu, garant zahrnuje přednášky do doporučených programů a vyhodnocuje kvalitu výuky. 
 
Doc. Zeman podal informace o situaci s výstavbou kampusu v Bohunicích. 



ILBIT je hotov a přes jisté problémy funguje, v současné době běží „modrá“ etapa výstavby – 6 
pavilonů, informační centrum a obslužné provozy, k nastěhování bude připravena podle plánu v srpnu. Od 
podzimu má začít výstavba zbytku kampusu. Byla vypsána soutěž na výběr dodavatele, ale nejnižší 
nabídka přesahuje finanční možnosti univerzity. Je zde podezření na kartelovou dohodu, proto bude 
výběrové řízení zrušeno a bude vypsáno nové. 
 
Prezence 

 

Z 29 senátorů  bylo přítomno 23 (16 z KAP a 7 z KS). 
 
Komora akademických pracovníků:  
RNDr. Milan Baláž, Ph.D.; doc. RNDr. Martin Čadek, CSc.; doc. RNDr. Eva Drozdová, PhD.; RNDr. 
Radovan Fiala, CSc.; Mgr. Martin Ivanov, Dr.; RNDr. Martin Kolář, PhD.; Mgr. Vít Kudrle, Ph.D.; Mgr. 
Tomáš Kuchovský, Ph.D.; Mgr. Ondřej Mulíček, Ph.D.; doc. RNDr. Zdeněk Mikulášek, CSc.;  Mgr. 
Marek Nečas, Ph.D.; doc. RNDr. Zdeněk Pospíšil, Dr.; Mgr. Jan Preisler, Ph.D.; Dipl. Biol. Jiří 
Schlaghamerský, Ph.D.; Mgr. Pavel Sťahel, Ph.D.; RNDr. Jan Taraba, Ph.D. 
 
Komora studentů: 
Mgr. Jan Čech, Mgr. Eva Chovancová, Bc. Jan Fiala, Mgr. Pavel Macek , Mgr. Zdeněk Moravec, 
Bc. Lydie Navrátilová, Bc. Zdeněk Ručka. 
 
Omluveni:  
Bc. Libor Lakota, Mgr. Přemysl Maršík, Petr Ostřížek. 
 
Hosté: 
doc. RNDr. Josef Zeman, CSc.; Mgr. Michal Bulant, Ph.D., doc. Mgr. Dominik Munzar, PhD., ing. Hana 
Michlíčková 
 
Zasedání řídil: 
doc. RNDr. Martin Čadek, CSc. 
 
Zapsali: 
Radovan Fiala a Martin Ivanov 


